



JEREMY DUTCHER'S WOLASTOQIYIK LINTUWAKONAWA HAS WON THE 2018 POLARIS MUSIC PRIZE



TORONTO, ON – Monday, September 17, 2018

Jeremy Dutcher has won the 2018 Polaris Music Prize for the album *Wolastoqiyik Lintuwakonawa*.

“Psiw-te npomawsuwinuwok, kiluwaw yut. All my people, this is for you.” – Jeremy Dutcher

The Prize, which was presented by CBC Music, goes to the best Canadian album of the year based on artistic merit without regard to genre, sales history or label affiliation. It was determined by a Grand Jury of 11 music media professionals drawn from the greater Polaris jury pool of almost 200 writers, editors, broadcasters, DJs and personalities from across the country.

Dutcher’s victory came with a \$50,000 monetary reward. The nine other Short List nominees each received \$3,000 courtesy of Slaight Music.

Held at the historic Carlu in downtown Toronto, the evening featured performances by eight of the 10 Polaris nominees. These included Jean-Michel Blais, Jeremy Dutcher, Hubert Lenoir, Pierre Kwenders, Partner, Snotty Nose Rez Kids, U.S. Girls and Weaves.

Daniel Caesar was also in attendance. Alvvays were unable to attend the Polaris Gala due to touring commitments, but were represented by Deep VVaters, a band from Toronto’s Girl’s Rock Camp.

Throughout the evening there were a number of testimonials on behalf of the various nominees, including some from past Polaris winners. Arcade Fire's Win Butler spoke on behalf of Kwenders, Karkwa's Louis-Jean Cormier supported Lenoir and Tanya Tagaq advocated for Weaves. Babyface, George Stroumboulopoulos, Safia Nolin and Gang Gang Dance's Lizzi Bougatsos were some of the evening's other testifiers.

The emcee for the evening was host of [Mornings](#) on CBC Music, and Polaris juror, [Raina Douris](#).

The 2018 Polaris Short List was:

Alvvays - Antisocialites

Jean-Michel Blais - Dans ma main

Daniel Caesar - Freudian

Jeremy Dutcher - Wolastoqiyik Lintuwakonawa

Pierre Kwenders - MAKANDA at the End of Space, the Beginning of Time

Hubert Lenoir - Darlène

Partner - In Search Of Lost Time

Snotty Nose Rez Kids - The Average Savage

U.S. Girls - In A Poem Unlimited

Weaves - Wide Open

The Grand Jury who decided the winner included Matt Carter (Grid City Magazine), J.D. Considine (freelance journalist), Jill Krajewski (Noisey / Vice), Erin Lowers (Exclaim!), Dustin Riel McGladrey (Aboriginal Multimedia Society of Alberta, CFWE FM), Marie Mello (freelance journalist), Marc-André Mongrain (Sors-tu.ca / Radio-Canada), Anubha Momin (freelance journalist), Josh O'Kane (The Globe and Mail), Rosina Riccardo (CJAM FM) and Kate Wilson (The Georgia Straight).

"As always, the jury faced a tough task choosing between 10 excellent Canadian albums," commented Katherine Duncan, who oversaw the Grand Jury. "They responded with total commitment, careful listening — to the music, and to each other — and passionate, respectful debate. It's an honour to congratulate our 2018 Polaris Music Prize winner!"

The prize's past winners are Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) and Final Fantasy (Owen Pallett) (2006).

We acknowledge the financial support of FACTOR, the Government of Canada through the Department of Canadian Heritage (Canada Music Fund) and of Canada's Private Radio Broadcasters.

We acknowledge the OMDC for their continued support of the Polaris Music Prize.

About the Polaris Music Prize

The Polaris Music Prize is a not-for-profit organization that annually honours and rewards artists who produce Canadian music albums of distinction. A select panel of music critics judge and award the Prize without regard to musical genre or commercial popularity. Our Polaris Podcast explores the rich and intriguing stories behind these albums and is available via iTunes, Google Play, Spotify and other distributors. polarismusicprize.ca

About CBC/Radio-Canada

CBC/Radio-Canada is Canada's national public broadcaster. Through our mandate to inform, enlighten and entertain, we play a central role in strengthening Canadian culture. As Canada's trusted news source, we offer a uniquely Canadian perspective on news, current affairs and world affairs. Our distinctively homegrown entertainment programming draws audiences from across the country. Deeply rooted in communities, CBC/Radio-Canada offers diverse content in English, French and eight Indigenous languages. We are leading the transformation to meet the needs of Canadians in a digital world.

About CBC Music

CBC Music connects Canadians with the very best in music. Available through the CBC Music app, online, on radio and in television specials throughout the year, CBC Music privileges Canadian artists and songs. Offering over 100 free music streams, CBC Music draws from all genres and classifications with knowledgeable hosts and programmers. Home to the JUNO Awards and your favourite music from across the country, discover the next great act with CBC Music. For more, visit www.cbcmusic.ca.

Media Contacts:

Polaris Music Prize media:

Amanda McCauley - Indoor Recess
(905) 926-6440
amanda@indoorrecess.com

Polaris Music Prize media (Quebec):

Magali Ould
(514) 994-6295
magali@polarismusicprize.ca

CBC Music

Teaghan Hawke
(416) 205-6863
teaghan.hawke@cbc.ca

Media assets:

(Polaris logos, album covers, bios, photos, streams):

<http://polarismusicprize.ca/media>

Pw: m3d1a

WOLASTOQIYIK LINTUWAKONAWA DE JEREMY DUTCHER A REMPORTÉ LE PRIX DE MUSIQUE POLARIS 2018

Toronto, ON – Lundi 17 septembre 2018

Jeremy Dutcher a remporté le Prix de musique Polaris 2018 pour son album Wolastoqiyik Lintuwakonawa.

« Psiw-te npomawsuwinuwok, kiluwaw yut. À tout mon peuple, ceci est pour vous. » – Jeremy Dutcher

Le Prix, qui était présenté par CBC Music, est remis au meilleur album canadien de l'année. Celui-ci est jugé uniquement sur le mérite artistique, sans aucune considération pour le genre musical, les ventes d'albums ou l'affiliation professionnelle. L'album gagnant a été déterminé par le grand jury composé de 11 professionnels issus de médias couvrant la musique. Ces personnes font partie du jury du Polaris composé de près de 200 journalistes, rédacteurs, diffuseurs, animateurs et personnalités provenant des quatre coins du pays.

La victoire de Dutcher venait avec un prix monétaire de 50 000\$. Chacun des neuf autres nommés de la courte liste a reçu 3000\$, courtoisie de Slaight Music.

Huit des 10 artistes nommés pour le Polaris ont livré une prestation sur la scène du Carlu, salle historique située dans le centre-ville de Toronto où se tenait le gala: Jean-Michel Blais, Jeremy Dutcher, Hubert Lenoir, Pierre Kwenders, Partner, Snotty Nose Rez Kids, U.S. Girls et Weaves. Daniel Caesar a assisté au gala. En raison de son horaire de tournée, Alvays n'a pu être présent au gala. Mais le groupe y était tout de même représenté par Deep Vvaters, une formation du Girl's Rock Camp de Toronto. Tout au long de la soirée, nous avons eu droit à de nombreux témoignages d'estime célébrant les artistes nommés, dont quelques-uns faits par des anciens récipiendaires du Polaris. Win Butler d'Arcade Fire a parlé au nom de Pierre Kwenders, Louis-Jean Cormier de Karkwa a appuyé Lenoir, et Tanya Tagaq a soutenu Weaves. Babyface, George Stroumboulopoulos, Safia Nolin et Lizzi Bougatsos de Gang Gang Dance ont également témoigné durant le gala. La soirée était animée par [Raina Douris](#), animatrice de l'émission [Mornings](#) sur CBC Music et membre du jury Polaris.

La courte liste du Polaris 2018 était composée des albums suivants:

Alvays - Antisocialites

Jean-Michel Blais - Dans ma main

Daniel Caesar - Freudian

Jeremy Dutcher - Wolastoqiyik Lintuwakonawa

Pierre Kwenders - MAKANDA at the End of Space, the Beginning of Time

Hubert Lenoir - Darlène

Partner - In Search Of Lost Time

Snotty Nose Rez Kids - The Average Savage

U.S. Girls - In A Poem Unlimited

Weaves - Wide Open

Les membres du grand jury qui ont déterminé le gagnant sont: Matt Carter (Grid City Magazine), J.D. Considine (pigiste), Jill Krajewski (Noisey / Vice), Erin Lowers (Exclaim!), Dustin Riel McGladrey (Aboriginal Multimedia Society of Alberta, CFWE FM), Marie Mello (pigiste), Marc-André Mongrain (Sors-tu.ca / Radio-Canada), Anubha Momin (pigiste), Josh O'Kane (The Globe and Mail), Rosina Riccardo (CJAM FM) et Kate Wilson (The Georgia Straight).

« Comme toujours, le jury avait la tâche difficile de choisir parmi 10 excellents albums canadiens », a mentionné Katherine Duncan, qui supervisait le grand jury. « Ils se sont complètement investis dans le processus en écoutant attentivement la musique, en prêtant attention aux opinions des autres, et en débattant avec passion et respect. C'est un honneur de féliciter le gagnant du Prix de musique Polaris 2018! »

Les lauréats précédents du prix sont: Lido Pimienta (2017), Kaytranada (2016), Buffy Sainte-Marie (2015), Tanya Tagaq (2014), Godspeed You! Black Emperor (2013), Feist (2012), Arcade Fire (2011), Karkwa (2010), Fucked Up (2009), Caribou (2008), Patrick Watson (2007) and Final Fantasy (Owen Pallett) (2006).

Nous reconnaissons l'appui financier de FACTOR, du gouvernement du Canada par l'entremise du ministère du Patrimoine canadien (Fonds de la musique du Canada) et des radiodiffuseurs privés du Canada.

Nous reconnaissons l'appui continu de l'OMDC envers le Prix de musique Polaris.

À propos du Prix de musique Polaris

Le Prix de musique Polaris est une organisation à but non lucratif qui honore et récompense annuellement les artistes ayant créé des albums de musique canadiens de renom. Un groupe sélectionné de critiques musicaux jugent et décernent le Prix sans considération pour le genre musical ou la popularité commerciale. Notre Podcast du Polaris explore les histoires riches et intrigantes qui se cachent derrière ces albums, et est disponible via iTunes et d'autres plateformes.

polarismusicprize.ca

À propos de CBC/Radio-Canada

CBC/Radio-Canada est le diffuseur public national du Canada. Grâce à notre mandat de renseigner, d'éclairer et de divertir, nous jouons un rôle central pour renforcer la culture canadienne. Nous sommes la source d'information de confiance au pays. Nos nouvelles, affaires publiques et affaires internationales présentent un point de vue typiquement canadien. Notre programmation de divertissement, distinctive et créée par les talents d'ici, rassemble de larges auditoires partout au pays. Profondément enracinée dans les communautés, CBC/Radio-Canada offre des contenus diversifiés en français, en anglais et en huit langues autochtones. Nous demeurons à l'avant-garde du changement pour répondre aux besoins des Canadiens à l'ère numérique.

À propos de CBC Music

CBC Music connecte les Canadiens avec le meilleur de la musique. Disponible sur l'application CBC Music, en ligne, à la radio et des émissions télévisées spéciales tout au long de l'année, CBC Music privilégie les artistes et chansons canadiens. Offrant plus de 100 chaînes de musique en continu gratuites, CBC Music explore tous les genres musicaux avec l'aide de programmeurs et personnalités bien informés. Partenaire des JUNO Awards hébergeant le meilleur de la musique canadienne, découvrez le prochain grand artiste avec CBC Music. Pour plus d'info, visitez le www.cbcmusic.ca.

Contacts médias:

Prix Polaris - Québec

Magali Ould

(514) 994-6295

magali@polarismusicprize.ca

Prix Polaris - Canada

Amanda McCauley

Indoor Recess

(905) 926-6440

amanda@indoorrecess.com

CBC Music

Teaghan Hawke

(416) 205-6863

teaghan.hawke@cbc.ca

Matériel promo:

(Logos du Polaris, pochettes d'albums, biographies, photos, audio):

<http://polarismusicprize.ca/media>

Mot de passe: m3d1a

Our Partners /
Nos partenaires

